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Obecní  úřad  a  sbor   pro  občanské  záležitosti   přeje   všem našim občanům, 
kteří v měsíci květnu a červnu slaví třeba svá prvá či případně již několikátá a co 
víc, třeba již v desetiletích vzpomínaná a slavená výročí svého narození mnoho 
štěstí, zdraví a perfektní pohody.   

ZPRÁVA  O  ČINNOSTI  OBECNÍHO ÚŘADU  - za měsíc duben, květen 2022
 příprava podkladů pro zasedání zastupitelstva,  jednání výborů zastupitelstva, příprava prodeje 

obecního majetku – pozemkové parcely v Horních Pertolticích , opravy majetku obce – síť veřejného
osvětlení, školení BOZP u zaměstnanců obecního úřadu, zajištění technické prohlídky techniky 
hasičské jednotky – vůz Avia, práce na přípravě projektů – rekonstrukce komunikace Dolní 
Pertoltice, jednání o provizorní opravě komunikace do Nových Pertoltic, jednání ŘSD ČR – 
výběrové řízení dodavatele společné akce, příprava podkladů pro stavební řízení - výstavba 
multifunkčního hřiště…, setkání s vedoucím místního odd. Policie ČR – bezpečnostní situace v obci,
oprava bojleru na č.p.193, drobné opravy těles komunikací, jednání dozorčí rady FVS,a.s., jednání 
DSO Mikroregionu Frýdlantsko, jednání se senátorem našeho volebního obvodu – volby do Senátu 
ČR,  jednání s bankovním poradcem o možnostech v příslušné oblasti, účast na projednávání 
problematiky uprchlíků z Ukrajiny, příprava kontroly HZS Libereckého kraje u našeho úřadu, 
příprava voleb do zastupitelstva obce, příprava voleb do Senátu ČR, 4 x správní řízení, dle podaných
žádostí….

V polovině měsíce jsme jednali s pracovníky Pozemkového úřadu v     Liberci, o zadání projektových 
prací na rekonstrukci komunikace do Nových Pertoltic. Samotný projekt by měl být dokončen v 
září – říjnu 2022. Považujeme za velký úspěch, že se podařilo vyjednáváním zajistit zahájení 
potřebných úkonů, které povedou k uspokojení občanů obce. Oprávněného, nutno dodat. Po letech ,
kdy se stát nestaral o svůj majetek, došlo k posunu. A to po převodu majetku státu na Obec 
Pertoltice. Pokud by se nepodařilo zahrnout tuto cestu do plánu společných zařízení, kdy úhradu 
nákladů za opravu komunikace jde k tíži státu, nedošlo by v nějakém rozumném časovém 
harmonogramu k rekonstrukci komunikace. Ta, nakonec bude mít povrch vyhotovený balenou 
asfaltovou směsí, průměrné šíře 4 metry. Na trase budou vyhotoveny tři až čtyři vsakovací jímky 
pro odvod dešťové vody. Projektant navrhne v trase komunikace i výhybny. Podél je plánováno 
vytvoření aleje ovocných stromů, a to bohužel jen jednostranně. Zde se narazilo na neochotu 
vlastníků okolních pozemků. Po absolvování stavebního řízení, do kterého projekt pošleme, budeme
čekat na přidělení finančních prostředků ze státního rozpočtu na tuto konkrétní stavbu. K vlastní 
realizaci by mělo dojít v roce 2023.

Dále v měsíci květnu obdržela Obec Pertoltice avizo, a to o obdržení dotace na rekonstrukci 
komunikace v Dolních Pertolticích – úsek od silnice III.třídy, na Předlánce k č.p. 28 až 33 
(poskytovatel podpory Liberecký kraj). Celkové náklady jsou plánovány ve výši 459.000,-Kč, z 
toho dotace by měla činit 321.000,-Kč. Vlastní podíl obce tedy poté bude pravděpodobně činit 
137.700,-Kč. Vzhledem k situaci na trhu stavebních i jiných komodit, lze předpokládat, že v době 
realizace bude nutné upravit výslednou cenu, ale to bude teprve předmětem dalších jednání s 
dodavatelem. Termín dokončení – 10/2022, dle smlouvy o dílo.
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Záměr, týkající se oblasti sakrálních staveb. Jedná se o přemístění restaurované sochy sv. J. 
Nepomuka, kterou Obec Pertoltice dostala darem od soukromé osoby. Celkové náklady na 
restaurování a následné přemístění u projektu ,,Pertoltický Bílý Jan, jsou zatím vyčísleny na 
238.590,-Kč, z toho z kraje žádáme o částku 150.000,-Kč. 
Vlastní podíl pak plánujeme ve výši 88.590,-Kč. Nějaké další náklady (zatím nevyčíslené přesně), 
přinese vlastní instalace sochy na vybrané a památkáři odsouhlasené místo v Dolních Pertolticích. U
podané žádosti o dotaci na rekonstrukci - renovaci a přemístění sochy sv J. Nepomuka, čekáme 
stále ještě na výsledek rozhodnutí Rady Libereckého kraje a následně Zastupitelstva Libereckého 
kraje.

Záměr na výstavbu bezpečného přechodu. Na základě “Pravidel” vypsaných Státním fondem 
dopravní infrastruktury (dále jen „SFDI“) mohli žadatelé do února předkládat své žádosti o finanční
příspěvek. Zájem ze strany měst a obcí byl znovu mimořádný - počty předložených žádostí a 
celkové sumy požadovaných příspěvků jsou následující:
-          v oblasti pro financování opatření ke zvýšení bezpečnosti nebo plynulosti dopravy nebo 
opatření ke zpřístupňování dopravy osobám s omezenou schopností pohybu nebo orientace pro rok 
2022 bylo předloženo celkem 382 žádostí s celkovým požadavkem ve výši 1 928 mil. Kč;
-          v oblasti pro financování výstavby nebo oprav cyklistických stezek nebo zřizování jízdních 
pruhů pro cyklisty pro rok 2022 bylo předloženo celkem 99 žádostí s celkovým požadavkem ve 
výši 1 146 mil. Kč;
-          v oblasti pro financování výstavby, modernizace, nebo oprav místních komunikací nebo 
veřejně přístupných účelových komunikací v místech křížení s nadřazenou dopravní 
infrastrukturou pro rok 2022 bylo předloženo celkem 18 žádostí s celkovým požadavkem ve 
výši 408 mil. Kč.
 U všech žádostí nyní probíhá jejich kontrola z hlediska splnění náležitostí dle Pravidel, posouzení 
předložených projektových dokumentací a revize bodového hodnocení uvedeného žadateli. 
Po vyhodnocení všech žádostí o příspěvek budou žádosti předloženy hodnotitelské komisi a 
následně předloženy k rozhodnutí Výboru SFDI. Podklady budou předloženy Výboru SFDI k 
rozhodnutí v co nejkratší době s ohledem na počet podaných žádostí. Tož snad budeme od roku 
2013, konečně úspěšní a podaná žádost bude schválena.
Mezitím probíhá příprava na ŘSD ČR, které je garantem výběrového řízení na dodavatele pro obě 
části stavby.

V realizaci záměru na pořízení nového požárního přívěsu pro výjezdovou jednotku sboru, se dne 
21.5.2022, konečně pokročilo tím, že dodavatel nového přívěsu, si přijel pro skříň ze starého 
hasičského přívěsu, kterou po úpravách a nastříkání usadí na zcela nový podvozek. Ten je již 
připraven pro montáž rekonstruované nástavby. Na dodávku čekáme od 26.04.2021. Zdá se vám 
neuvěřitelné? Nu i nám. Skluz v termínu dodání je způsoben, dle vyjádření dodavatele situací na 
trhu vlivem průběhu tzv. ,,covidových,, roků.

Nové webové stránky obce. V polovině měsíce května byly spuštěny nové webové stránky obce. Ve
zkušebním provozu bude vše postupně doladěno. V předchozím období došlo k migraci dat (ne 
všechna data se povedlo přetáhnout v kvalitní podobě ze starých nefunkčních stránek), a též k 
modernizaci podoby stránek tak, aby vyhovovaly dnešním standardům. Doufáme, že nová podoba 
bude splňovat všechny požadavky. 

Přístavba k hasičské zbrojnici – přístřešek pro uložení vybavení jednotky. Záměr byl předložen k 
vyjádření stavebnímu úřadu. Čekáme na ukončení procesu posouzení z hlediska stavebního zákona.
Stavba bude provedena svépomocí členy našeho sboru dobrovolných hasičů. Část materiálu – 
zejména řezivo, poskytne k výstavbě obecní úřad.



AKTUÁLNĚ
Veřejné osvětlení – pozlobil nás opakovaně rozvaděč v Horních Pertolticích u č.p. 97. Jeho 
přestárlé vnitřní zařízení (jističe, stykače, pojistkové skřínky), nám stále dává najevo, že už 
definitivně dosloužilo. V kombinaci s větvemi stromů a keřů, které zasahují do dráhy elektrického 
vedení, a které mnohdy vyzkratují vedení, pak vládne stávající stav. Kdy vládnou časté poruchy 
celých částí sítě, a to k nelibosti nás všech. Aby toho nebylo málo, z nám neznámých důvodů bylo 
opět skoro týden propojeno vedení firmy ČEZ Distribuce,a.s., s naším vedením veřejného 
osvětlení. Závada se hledala poměrně komplikovaně. A tím i dlouho. Jistě jste zaznamenali, že 
světla svítila několikrát i přes den. A naopak zase nesvítila, kdy měla. Každopádně spotřeba 
elektrické energie nešla k naší tíži. Naše elektroměry nezaznamenávaly žádnou spotřebu. 
V průběhu oprav bylo zjištěno též jedno místo - jeden světelný bod v Horních Pertolticích, kde bylo 
připojovací vedení, přímo na sloupu odstřiženo. Nikoliv že drát upadl. Na větvi veřejného osvětlení 
do Nových Pertoltic, konečně došlo na výměnu vadných žárovek a pojistek. A to ve větším rozsahu
– preventivně. Věříme, že dodavateli se podaří během května/ poloviny měsíce června dokončit 
všechny objednané práce (zejména instalaci nových lamp s LED technologií), a uskutečnit taková 
opatření (například prořez větví ze sousedství vedení VO), která povedou k již bezproblémovému 
užívání celé sítě. 

Dne 17.5.2022 jsme objednali opravu tělesa komunikace do Nových Pertoltic. Bude se jednat o 
provizorní opravu, u které dopředu předpokládáme bohužel poměrně krátkou životnost, a to 
zejména s ohledem na stav podloží, použitou technologii a cenu opravy. Cena nemůže překročit 
rozumnou částku, protože by se jednalo o ne úplně účelně vynaložené prostředky v situaci, kdy má
dojít ke komplexní rekonstrukci. Snad nejdéle ke konci roku 2023. Termín je zcela jistě vázán na 
stav a kondici státního rozpočtu na příslušný rok, a pak též na avizované poskytnutí dostatečných 
prostředků příslušnému pracovišti - Pozemkovému úřadu v Liberci. Ale protože do realizace uplyne
ještě dlouhá doba a stav komunikace je léta tristní, je třeba udělat alespoň výše uvedený úkon. A 
tím zajistit alespoň lepší sjízdnost této komunikace, která slouží jako jediný přístup do části Nové 
Pertoltice. Věříme, že nakonec dopadne vše dle plánu a obyvatelé této části obce, se společně s 
ostatními uživateli dočkají konečného řešení a povede k jejich nemovitostem kvalitní komunikace.

Oprava propustí (2ks), v Horních Pertolticích (polohově u ,,Šlemrů,,). V tomto případě objednáno a
plnění zakázky, bude v termínu podle volných kapacit dodavatele. Zakázka je to natolik malá, že
se opakuje  stejný  scénář,  jako u veřejného osvětlení  a několika podobných zakázek.  Musíme
respektovat termín provedení a kvitovat, že je vůbec někdo ochoten práce provést. Je dohodnuto,
že před nástupem, dodavatel dá vědět s dostatečným předstihem tak, abychom se mohli zařídit a
včas vás informovat o vzniku dopravních omezení, které si rekonstrukce vyžádá.

!!! EZ Distribuce. a.s. - oznámení o termínu pravidelného ode tu elektrom r  v naší Č č ě ů
obci. Ode et prob hne na odb rných místech v celé obci , ve dnech 17.6. - 30.6.2022.č ě ě

TUROW – vývoj problematiky 

Ústavní soud bude řešit únorovou dohodu vlád Česka a Polska o řešení vlivu těžební činnosti 
v polském hnědouhelném dole Turów u českých hranic. Ústavní stížnost podali lidé z české obce 
Uhelná blízko dolu, podle kterých mezistátní dohoda nezabrání škodám kvůli těžbě. Dohodu 
podepsali 3. února předseda české vlády Petr Fiala (ODS) a polský premiér Mateusz Morawiecki. 
Česko následně stáhlo žalobu na Polsko kvůli Turówu u Soudního dvora Evropské unie.
Smlouvu kritizují například lidé ze Sousedského spolku Uhelná, kteří podali zmíněnou ústavní 
stížnost. Podatelé uvádí v textu stížnosti, že dohoda nedokáže zabránit škodám způsobeným těžbou,
a naopak znemožňuje tuto ochranu do budoucna vykonávat. Autoři stížnosti tvrdí, že dohoda 
rezignuje na ochranu podzemní vody, která z českého území odtéká do dolu. Podle nich dohodnutá 
opatření vycházejí ze zastaralých informací o vlivu těžby a nepovedou k zamezení dalšího poklesu 
hladin podzemní vody.



Proti dohodě se v minulosti postavily také třeba sněmovní opoziční strany ANO i SPD, ale i vládní 
Piráti. Představitelé ANO kritizovali mimo jiné, že Fialova vláda vyjednala nižší kompenzace, než 
prosazovala předchozí vláda ANO a ČSSD. Většina Pirátů zase ve stranickém hlasování uvedla, že 
smlouva byla projednávána utajeně, a tedy v rozporu se základními principy transparentnosti.

Dne 30.4.2022 se uskutečnila společenská akce
na hřišti. Příprava započala v 17:00 hod, kdy
naši hasiči připravili a umístili Májku v prostoru
návsi. Další přípravy proběhly za účelem zajistit
pohoštění pro návštěvníky ,,Čarodějnic,,. Kolem
19:00 hod se začali scházet účastníci. Proběhly
dětské soutěže s tím, že každý malý účastník obdržel
balíček sladkostí. 
Děkujeme všem, kteří se zúčastnili příprav a
zajistili průběh této akce.



HASIČI RADÍ OBČANŮM

Nebezpečná návštěva: Jak se zbavit vos a sršní! 

Kdo z nás by je  neznal,  a  na vlastní  kůži  se s nimi  alespoň
jednou  za  život  nesetkal!  Ano,  řeč  je  o  vosách  a  sršních,
výstražně  zbarveném  černožlutém  hmyzu,  který  nás  děsí
především svým žihadlem.  Vosy dorůstají  do velikosti  1,5 až
1,9 cm jsou velmi otravné a bývají útočné. Sršeň je ve srovnání
s vosou pořádný obr – může mít i 3,5 cm a její bzučení jen tak
nepřeslechnete.  Na rozdíl  od  své menší  příbuzné není  nijak
zvlášť agresivní, málokdy by vás bezdůvodně napadla.  V létě

se velmi často stávají nezvanými obyvateli našich zahrad a návštěvníky našich domácností. Velmi
rády se zabydlují v „papírových hnízdech“ pod střechou, ve starých kůlnách, na půdách. Často si
své  hnízdo  přilepí  klidně  i  k vaší  terase.  Usídlují  se  i  v dutinách  stromů,  pařezech  nebo
v zemi. Nejčastěji útočí, pokud budou mít pocit, že jejich hnízdo jakkoli ohrožujete. Ještě, než se
rozhodnete  zlikvidovat  každého  příslušníka  vosího  či  sršního  národa,  který  se  objeví  na  vaší
zahradě či v domácnosti, pamatujte, že oba druhy hmyzu patří k těm užitečným, jež mají v přírodě
důležité místo. Pro případ, že nechcete likvidovat hnízdo, ale pouze se chránit před nezvanými
návštěvníky,  používejte  zejména  profesionální  přípravky  určené  k odpuzování  tohoto  hmyzu.
Odpuzujícími přípravky jsou repelenty, lapače a pasti, ale i například makety vosího hnízda. Často
využívané jsou i „babské rady“, např. natření rámů dveří a oken octem, zapálení aromalampy či
svíčky s citrusovou vůní, vyrobení jednoduché pasti na vosy s pomocí lahve od piva, kde necháte
část tohoto nápoje. A jak postupovat, rozhodnete-li se pro likvidaci hnízda?

 Povolejte specializovanou firmu zabývající se dezinfekcí, dezinsekcí a deratizací, 
která zajistí odbornou likvidaci hnízda.

 V případě, že hnízdo ohrožuje veřejný prostor, volejte hasičský záchranný sbor na 
telefonní lince 150 nebo 112.

V případě, že se rozhodnete hnízdo zlikvidovat sami, uvědomte si, že se jedná o poměrně 
nebezpečnou činnost. Dodržujte následná doporučení:

 Likvidaci hnízda realizujte nejlépe velmi brzy ráno nebo pozdě večer, kdy není hmyz 
výrazně aktivní. 

 Pracujte rychle, abyste nedali vosám a sršním čas na vás zaútočit. 
 Vždy mějte připravenou „únikovou cestu“.
 Buďte oblečení od hlavy až k patě, ideálně v pevných, neprodyšných a silných 

materiálech, nezapomeňte chránit také obličej a oči.
 Používejte pouze specializované přípravky, které jsou přímo určené pro likvidaci hnízd, 

vždy si pečlivě nastudujte návod a postupujte v souladu s ním. 
 Nechcete-li vosy či sršně zabíjet, můžete volně visící hnízdo (např. na větvi či trámu) 

odříznout a uzavřít do pytle či krabice. Následně jej odvezte na odlehlé místo mimo 
civilizaci, kde hnízdo zanechte.

 V případě, že vás poštípe více vos nebo sršní nebo vás štípnou do rizikového místa (např.
krk, dutina ústní), vyhledejte rychlou lékařskou pomoc. 

Nezapomeňte! Štěstí přeje připraveným!, autor: kpt. Mgr. Michaela Stará
HZS Libereckého kraje

Evropský den proti vloupání 2022
V rámci Evropského  dne proti vloupání do obydlí (https://eucpn.org/focus-day), který letos připadá
na středu  15. června 2022, je dobré si připomenout  základní pravidla zabezpečení objektů, a to
z těchto důvodů:

 Podle  dlouhodobých  statistických  výstupů  se  pachatelé  dostávají  do  obydlí  nejčastěji

https://eucpn.org/focus-day


překonáním  vstupních  dveří,  přes  balkon  nebo  okny,  která  nechávají  lidé  v době  své
nepřítomnosti často nezabezpečená. 

 K nezvané návštěvě mnohdy napomáhá právě ponechání otevřené okenní ventilace či mikro
ventilace. Vloupání se do obydlí a jeho vykradení přes mikro ventilaci může pachateli trvat
kolem jedné minuty.  

Evropský den proti vloupání letos doprovází ve všech členských státech zapojených do Evropské
sítě prevence kriminality (EUCPN) dva slogany: „Ujistěte se, že to bude pouze šéfkuchař, kdo vás
ten večer překvapí“ a slogan: „Ať se z vysněné dovolené nestane noční můra“.  

„Základem efektivního zabezpečení obydlí je proto zamykání a zavírání oken. A to i ve chvílích,
kdy si člověk odejde z domova jen na moment pro něco do obchodu, nebo jde vynést odpadky. Je
proto vhodné si návyk zamykání osvojit a zautomatizovat, protože samotné překonání obyčejných
nezamčených dveří trvá do 5 sekund, u bezpečnostních nezamčených dveří trvá zloději  otevření
pouhých 15 sekund“, apeluje na důležitost základního zabezpečení zamykáním plk. Mgr. Zuzana
Pidrmanová, vedoucí oddělení prevence Policejního prezidia ČR.
 „Byť počet vloupání do obydlí v celé Evropě v posledních letech klesá, a nejinak je tomu i v ČR,
tak tato trestná činnost stále patří mezi ty nejpočetnější. Tato kampaň upozorňuje na skutečnost, že
na zabezpečení obydlí je třeba neustále myslet, protože pachatelé dokáží využít jak toho, že jste
odjeli na dovolenou, tak i toho, že jste si odskočili třeba jen do restaurace nebo na nákup. A že
zabezpečení je nejen o technických opatřeních, ale zejména o našem běžném chování a zvycích“,
říká JUDr. Michal Barbořík, ředitel odboru prevence kriminality Ministerstva vnitra.
Lze také využít aktuální statistické údaje k majetkové kriminalitě (viz samostatná příloha)

Obecné rady a doporučení
 Prevence  proti  vloupání  se  rozhodně  vyplatí,  je  proto  důležité  o  zabezpečení  obydlí

přemýšlet ideálně již při jeho výstavbě. 
 Pokud  to  již  není  možné,  doporučujeme  s odborníky  konzultovat  vhodný  systém

bezpečnostních prvků pro Váš byt či dům. 
 Kombinovat lze mechanické zabezpečení (bezpečnostní dveře,  zámky,  bezpečnostní folie

apod.)  s  prvky elektronického zabezpečení  s oznamováním například  na mobilní  telefon
(alarmy, kamery, detektory atd.).  

 Do mechanického zabezpečení spadají bezpečnostní zámky, na trhu je možné vybrat si ze
čtyř  tříd,  vhodné  pro  vstupní  dveře  bytů  jsou  pak  výrobky 3.  bezpečnostní  třídy.  Před
mechanickým poškozením chrání také bezpečnostní kování a v neposlední řadě jsou klíčové
bezpečnostní dveře, které by ideálně měly být z 3. bezpečnostní třídy. Velkým pomocníkem
jsou také zárubně proti roztažení.

 Při  výběru  firmy  upřednostňujte  společnosti,  které  se  mohou  prokázat  patřičnými
oprávněními, jsou např. členem nějaké odborné asociace či cechu, nabízí komplexní služby
a  v neposlední  řadě  se  může  prokázat  dobrými  referencemi,  solidní  firmy  vám sestaví
nabídku bezplatně

 Pokud zvažujete nákup bezpečnostních prvků bez odborné pomoci,  rozhodně vždy volte
certifikované výrobky. 

 Důležité je také udržování přehledného prostoru před domem či bytem. V případě domů je
vhodné dobré osvětlení, upravená zeleň, prostor nezakrytý stromy apod.

 K bezpečnostním opatřením patří i ochrana cenností. Máte-li doma něco cenného, nemluvte 
o tom s cizími lidmi a nejdražší předměty si uložte do sejfu v bance. 

 Praktické je také vytvořit soupis cenností, jejich fotografie a zapište si jejich sériová čísla. 
Pokud vám někdo tyto věci odcizí, zvýší se pravděpodobnost jejich nalezení a identifikace. 

 Základem prevence jsou také dobré vztahy se sousedy, všímání si pohybu cizích osob 
v domě nebo okolí. A do své domácnosti pusťte pouze známé nebo důvěryhodné osoby.



Při odchodech či odjezdech z domova mějte stále na paměti pár základních pravidel. 
1/Neupozorňujte nikdy na svou nepřítomnost na sociálních sítích a nechlubte se ve svém okolí
odjezdem z domova. 
2/ Chraňte své cennosti a pocit osobního bezpečí. Nenechte si vloupáním pachatele narušit integritu
Vašeho domova. 
3/ Nastavte si kontrolu nad svým domovem se sousedy, kteří Vám na něj dohlídnou, pravidelně
vybírají poštovní schránku a zalévají květiny. 
4/ Zabezpečení a dohled velmi pomáhají. Ale nejdůležitější jsou opatření, která vás nic nestojí -
nezapomínejte  uzamknout  všechny  vstupy,  zavírejte  okna,  klíče  nenechávejte  volně  dostupné.
Nevěřili byste, kolik lidí takto zlodějům i v dnešní době stále ještě svou nedbalostí napomáhá.
Pokud  po  návratu  domů  zjistíte,  že  se  k Vám někdo  vloupal,  nikdy nevstupujte  sami  dovnitř.
Pachatel  může  být  ještě  na  místě  a  Vy můžete  znehodnotit  případné  stopy.  Neprodleně proto
volejte linku tísňového volání 158.
Více  informací  k zabezpečení  svých  objektů  jsou  pro  všechny  zájemce  dostupné  v mobilní  aplikaci
„Zabezpečte se“ nebo na webových stránkách http://www.stopvloupani.cz.
Podklady pro tvorbu článků, textů atd. za účelem zveřejnění k Evropskému  dni proti vloupání 2022
(zpracovalo OPK ve spolupráci s Policií ČR)

Mladí hasiči a úspěšné zakončení sezóny      

Soutěžní rok mladým hasičům, podobně 
jako fotbalistům, začíná v září a končí 
v květnu. Během té doby sbírají body do 
celoročního hodnocení. Kromě podzimního 
branného závodu je teď na jaře čekaly ještě 
technické disciplíny CTIF a jarní kolo Hry 
Plamen. Na požární útok CTIF a štafetu 
CTIF jeli starší žáci 14. května na městský 
stadión do Liberce. Zúčastnila se jí všechna 
družstva z Liberecka. Naše družstvo muselo 
být z poloviny doplněno malými dětmi a tak
štafeta byla pomalejší. První pokus útoku 

dopadl neslavně. Byl spíš cvičný. A v druhém
už se tolik nechybovalo a i čas nebyl špatný a
tak jsme v okrese skončili na 16. místě a do
celoročního hodnocení si k pěti bodům za
branný závod připsali pět bodů za CTIF. Při
závěrečném kole se plní disciplíny štafeta
dvojic, štafeta 4x60 metrů překážek a požární
útok. Konalo se 21. května na cvičišti pod
zámkem ve Frýdlantě. 

http://www.stopvloupani.cz/


Všechny naše děti byly úžasné. Překvapovaly s každou disciplínou. Ve štafetě dvojic byli jak mladší
žáci, tak starší žáci druzí, hned za favorizovaným Frýdlantem. Mladší žáci zvládli i štafetu 4x60 
metrů v druhém nejlepším čase. V kategorii starší žáci byla větší konkurence a těsnější časy a 
naši starší žáci v ní tedy obsadili třetí místo. Zbývala poslední královská disciplína. Požární 
útok na nástřikové terče. I tu jsme zvládli neuvěřitelně. Mladší žáci v ní byli s časem 31:75 
o necelou sekundu druzí a starší žáci s ještě úžasnějším časem 30:15 také druzí. 
Celkové výsledky nám pak všem vzaly dech. Mladší žáci se umístili v celkovém hodnocení 
na postupovém druhém místě, ale protože neměli splněný branný závod, kterého se nemohli 
zúčastnit kvůli tomu, že většina byla v karanténě, do okresního kola postoupila třetí Dolní 

Řasnice. Starším žákům postupové 
místo uniklo pravděpodobně o 
jediný bod a obsadili krásné 
bronzové místo.

Soutěž v     Předláncích
V sobotu  7.  května  odpoledne
zápolili  v Předláncích družstva žen
a mužů z okrsku Višňová v soutěži
v požárním útoku se starým typem
stříkačky  PS8.  Dalším  zpestřením
bylo,  že se nesálo z kádě,  jako při
klasickém  útoku,  nýbrž  z řeky.

Závodníci,  kteří  spojovali  savice,  se  jich  museli  pevně  držet,  když  sbíhali  po  prudkém
kluzkém svahu k vodě. Naše děvčata dokázala srazit proudem vody barely v čase 70 sekund
a všechna další družstva žen i mužů nechala daleko za sebou. Soutěž vyhrála. 
Naši  muži  předvedli  také vynikající  výkon a s druhým nejlepším časem soutěže vyhráli
mužskou kategorii. Pořádající sbor si pro družstva připravil ještě tajnou disciplínu. Tady už
se nerozlišovalo mezi děvčaty a chlapci. Družstva byla hodnocena dohromady. Úkolem bylo
na laně odtáhnout dopravní automobil na vzdálenost cca 10 metrů. Pak ruční stříkačkou
naplnit kbelík vody a tuto vodu dopravit přeléváním z kelímku do kelímku do jiné nádoby.
Užili  jsme  si  při  tom hodně  legrace!  Vyhodnoceno  bylo  jen  první  družstvo  a  to  muži
z Višňové, ale od rozhodčích jsme se dověděli, že naše děvčata přeskočila jen o chlup. 

Soutěž dorostu
Také  na  okresním  kole  dorostu  měly
Pertoltice zastoupení. Konalo se v sobotu
28.  května  na  stadiónu  v Liberci  a
v kategorii  střední  dorostenky  –
jednotlivci  nás  reprezentovala  Denisa
Severýnová  a  Eliška  Čepelíková.  Jejich
skupina  byla  nejpočetnější.  Trochu  nás
trápilo  počasí.  Ráno  se  teplota  ne  a  ne
vyšplhat  přes  6  °C  a  přeháňka  střídala
přeháňku.  Naštěstí  naše  závodnice
startovaly,  když  zrovna  nepršelo  a
nemusely se bát, že uklouznou na kladině.
Soutěž  jednotlivců  se  skládá  ze  čtyř

disciplín – branný závod (ten se běhal v říjnu), test z požární ochrany, běh na 100 metrů překážek a
dvojboj. Ve stovkách si nejlépe vedla Eliška, byla v něm sedmá, naopak se jí nepodařilo napsat test



bez chyby. Denisa zvládla při dvojboji proskočit obávané okno a test dala bez trestných bodů.
Děvčata skončila na krásném desátém a devátém místě a obě postoupila do krajského kola.
To proběhne v neděli 5. června 2022 v Zákupech. Držme děvčatům pěsti!

Šedesát metrů překážek

V neděli  29.  května  2022  uspořádalo  Okresní  sdružení  hasičů  první  ročník  postupové
soutěže v běhu na 60 metrů překážek mladších a starších žáků.  V areálu základní školy
v Dobiášově  ulici  v Liberci  se  sešlo  kolem  patnácti  sborů,  ze  kterých  se  do  soutěže
přihlásilo 65 závodníků. Více jak dvě třetiny z nich byli z Frýdlantska. Naše děti byly na
podobné soutěži poprvé. Zúčastnily se jí se ctí.  Takovéto překážkové běhy jsou vždycky
velmi rychlé, závodník střídá závodníka, pokud máte více dětí na jedny hadice, je potřeba
vše rychle smotat a připravit na další pokus. Naše děti byly disciplinované a vždy včas
připravené na startu.  I samotný překážkový běh, při kterém musí překonat bariéru a lávku a
pospojovat hadice zvládaly bez problémů. 
A tak výsledky pro naši výpravu byly překvapující. Dvě starší děvčata Eliška Čepelíková a
Nikola  Odehnalová  postoupila  z pátého  a  devátého místa  do  krajského  kola.  Také  Aleš
Čepelík byl devátý a i on bude Pertoltice v září reprezentovat v krajském kole. V kategorii
mladší chlapci jsme měli dva zástupce – Ladislava Šorma a Karla Čepelíka. Těm bohužel
postup utekl, ale věříme, že v příštích letech se jim to podaří.

Hasiči cvičili letecké hašení
Jednotka Sboru dobrovolných hasičů Pertoltice je mimo jiné předurčená také k pomoci při leteckém
hašení. Se svojí cisternou má za úkol například při lesních požárech plnit letadla a závěsné vaky
pod vrtulník vodou. A aby to při ostrém zásahu klapalo, je nutné vše dobře natrénovat. Hasičský
záchranný sbor tedy uspořádal na čtvrtek 2. červa 2022 velké taktické cvičení v Hodkovicích na
letišti. Sjelo se sem 24 jednotek z celého Liberecka. Ještě štěstí, že v tu dobu nehořelo! 

Z Prahy  přiletěl  vrtulník  Policie  ČR  a  všechny
jednotky  si  prakticky vyzkoušely,  jak  se  takový
Bambi  vak  o  objemu cca  600 litrů  plní,  pokud
není zrovna k dispozici vodní hladina, ze které by
to vrtulník s obsluhou zvládne sám. Bambi vak je
plněn  dvěma  proudy  B,  kdy  jednu  hadici  drží
vždy  2  hasiči.  Naše  jednotka  si  to  vyzkoušela
hned dvakrát.  Stejnou předurčenost má z našeho
nejbližšího okolí ještě třeba Višňová a Frýdlant.

Dne  4.6.2022  uspořádali  hasiči  akci  ..Kácení  májky,,.  Pro  hosty  bylo  připraveno
pohoštění a kulturní vystoupení – živá hudba. 



    Blahopřejeme!!!       Velké úspěchy
paní Ing. Petry Šímové, v soutěžích 
Bikiny fitness masters. V sobotu 23. a
v neděli 24. dubna proběhlo ve
sportovní hale v Kunovicích
Mistrovství ČR mužů, žen, párů a
masters 2022, dále pohárová soutěž
Extrifit pohár ČR 2022 konaná v
neděli 1. května v kulturním domě
Lorec v Kutné Hoře a mezinárodní
amatérská soutěž v kulturistice a
fitness IFBB Mr. Universe Prague….
Umístění ve všech kláních na ,,bedně,,!
Jistě budou i na dalších závodech
následovat další velké úspěchy.  



IDOL - jízdní řády.
Informujeme vás o připravovaných změnách ve veřejné dopravě v Libereckém kraji
s platností od 12. června 2022
Kompletní přehled změn je k dispozici na webu společnosti IDOL.CZ.



Tři dlouhé roky si kvůli pandemii 
koronaviru a vládním opatřením, s ní 
spojeným, musel Frýdlant počkat na 
velkou akci. Letos ale jejímu konání 
nic nebrání. Tou akcí je v tomto sudém
roce tradiční akce „Frýdlant se baví“, 
která proběhne v sobotu 18. června 
2022. Na náměstí T. G. Masaryka, 
v městském parku i v kostele Nalezení 
sv. Kříže nabídne program pro 
každého, pro malé i velké. Připraven je
jarmark na náměstí s koncerty, kdy 
vystoupí vedle místních kapel i 4TET 
s Jiřím Kornem nebo kapela Slza, 
v parku se budou prezentovat místní 
spolky a návštěvníci si budou moci 
vyzkoušet spoustu zajímavých aktivit. 
A v kostele jsou zase připraveny 
zajímavé komentované prohlídky. 
Vstupné do parku a kostela je zdarma, 
stejně jako do městských muzeí 
v radnici a Špitálku. Zpoplatněny jsou 
jen koncerty na náměstí a výstup na 
radniční věž. Celodenní vstupné na 
koncerty na náměstí je 100 korun, 
výstup na věž přijde dospělé na 30 
korun, děti, studenty a seniory na 
polovic. (mp, Frýdlant) 

Frýdlantská vodárenská společnost spustila pro své klienty od června novinku, která usnadní 
komunikaci – Zákaznický portál  S novinkou, která klientům zjednoduší komunikaci a vyřizování
požadavků, přichází od 1. června 2022 Frýdlantská vodárenská společnost, a.s. Jde o Zákaznický 
portál FVS, který zákazníkům umožní vyřešit jejich požadavky jednoduše online. Zákaznický servis
bude přístupný z webové stránky společnosti, na adrese www.fvs.cz.
„Zákazník bude mít po přihlášení do Zákaznického portálu k dispozici seznam svých odběrných 
míst, faktury k jednotlivým odběrným místům od roku 2020, přehled o zálohových platbách, 
historii spotřeb a spoustu dalších potřebných informací. Dále zde bude mít možnost zažádat o 
změnu parametrů své smlouvy, například o změnu kontaktních údajů, o změnu korespondenční 
adresy nebo o změnu způsobu naložení s aktuálním přeplatkem,“ vysvětluje zástupkyně ředitele 
Frýdlantské vodárenské společnosti, a.s., Mgr. Alena Soukupová. 
Pro registraci do Zákaznického portálu je potřeba, aby měl zákazník zřízenou elektronickou 
komunikaci. Ta se sjednává buď přímo ve smlouvě, nebo pomocí formuláře Souhlas s elektronickou
komunikací. Pokud chodí zákazníkovi faktury ne jeho e-mail, znamená to, že má elektronickou 
komunikaci již sjednanou. Pomocí e-mailové adresy, na kterou faktury chodí, se tak může do 
Zákaznického portálu zaregistrovat. Pokud zákazník elektronickou komunikaci sjednanou nemá, 
musí před samotnou registrací kontaktovat Zákaznické centrum a elektronickou komunikaci pomocí
podpisu formuláře Souhlas s elektronickou komunikací sjednat.
Právnické osoby musí před samotnou registrací vždy kontaktovat zákaznické centrum a to kvůli 
potvrzení oprávnění přístupu pro konkrétního zaměstnance.

https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fwww.fvs.cz%2F%3Ffbclid%3DIwAR1j_rzi-OjEe6vn0X_mXUhu_DmmCQhhrCw1ez4qQtbtP8BywveqLDWCqxw&h=AT07KgGAtyn9To2gPquslK5R8730O02myys6jWA5WvLsWrTNmba7DpOnug2Ztk8Tl7a_tzTve3dBcECDSEFPaZCD6Tc4T9YmQp2a3_Eaib6W8-b0XcE5NhJE9e-BCn3J4VgA&__tn__=-UK-R&c[0]=AT3IB__TubeAKNE385VXqvuQuOEXrBUjWDXkMKrSrVD0jSg7NfvSvDGQRZKseJizBX94T4tRwqWpg25cv3ybDAq18k_YYkcZp6lDfrxcVMfC5hoyPBmH68Am--FkQ02xC-A4WaqdzcIllc9ugp3FYMv-mG879PC4MH0tUJ0zG0VOmaz2e0ChGdP_O3zuhskuGcDLGKq_bQ

